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Orosz Lászlóné: köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a bizottság határozatképes. 
Kérte, hogy szavazzanak a napirendi pontokról és azok sorrendjéről. A bizottság egyhangúlag 
elfogadta azokat. 
A napirendek tárgyalása előtt tájékoztatta a bizottságot, hogy egy ifjú egri írónak, Hegymegi 
Flóra Hajnalkának, aki a Szilágyi Erzsébet Gimnázium tanulója, kiadták első regényét 
Diadém címmel. Elmondta: meghívta a bizottság nevében a hölgyet az ülésre, hogy 
bemutatkozhasson, valamint egy emléklappal és egy könyvvel gratulálhat neki a bizottság. 
 
 
1.napirend 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének rendelet-tervezete az Önkormányzat 2011. évi 
zárszámadásáról, a központi költségvetési támogatások elszámolásáról, valamint a 2011. 
évi pénzmaradvány jóváhagyásáról 
Előterjesztő: Habis László polgármester 
Előadó: Juhászné dr. Krecz Erzsébet irodavezető 
 
Juhászné dr. Krecz Erzsébet: ismertette az anyagot. Elmondta, a 2011. évi zárszámadás 
szerkezete változott az azt megelőzőhöz képest, mivel a kormányrendelet módosítása 
szükségessé tette, hogy más mellékletek is bekerüljenek az anyagba. A 16-17-18-as 
mellékletek az újak, illetve a hitelekkel kapcsolatban is új előírások szerint kellett elkészíteni 
a dokumentumokat. 
A 2011. évi zárszámadásról néhány számadat: az előirányzati főösszeg meghaladta a 18 
milliárd Ft-ot az év végén, 17,866 milliárd Ft bevétel keletkezett, ami 90% feletti teljesítést 
jelent. Elmondta, csupán néhány tétételnél mutatható fel elmaradás: elsősorban a tárgyi-
eszköz értékesítésnél, felhalmozási bevételek esetében, valamint kisebb mértékű az 
intézményi működési bevételeknél. Összességében a teljes saját bevétel, önkormányzati 
szinten, a tervezett előirányzat szerint teljesült, úgy, hogy az év végén a rendeletmódosításkor 
többletbevételeket is beáldoztak a hitelfelvételek elmaradása miatt. A kiadások 
vonatkozásában is jó helyzetben van az önkormányzat, hiszen 15,5 milliárd Ft volt a teljesítés 
összege.  
Összességében takarékos gazdálkodást tudtak megvalósítani. 
Tájékoztatta a bizottságot, hogy a pénzmaradvány elszámolásához kapcsolódó anyagrészt az 
5.sz. melléklet tartalmazza részletesebben. Az intézményi pénzmaradványoknál fontosnak 
tartotta megemlíteni, hogy a szabad pénzmaradvány összegét nem vonták el, minden 



intézménynél ott maradt. Ugyanakkor a hivatalnál keletkezett szabad pénzmaradványokkal a 
hitelfelvétel összegét tudták csökkenteni a 2012-es évben, közel 70 millió Ft értékben.  
Elmondta: 30 millió Ft-ot sikerült városüzemeltetési feladatokra áttenni pénzmaradványból, 
illetve a Gárdonyi Géza Színház támogatására 7 millió Ft-ot helyeztek át. Néhány kulturális 
intézmény plusz támogatása is bekerült, így az Egri Szimfonikusok, az Obsitos Fúvószenekar, 
a Filharmónia Kelet-Magyarország Kft. és a Musica Aulica Régizene Együttes, illetve a 
kultúrán kívül a Polgárőrség is kapott plusz támogatást. 
 
Orosz Lászlóné: megköszönte a részletes tájékoztatást irodavezető asszonynak. Elmondta, a 
bizottság javasolta, hogy a pénzmaradványi szakaszból - amennyiben megoldható - kapjon a 
Gárdonyi Géza Színház támogatást. Ezúton köszönte meg a bizottság nevében, hogy a 
kérésüket figyelembe vették. Mint mondta, a támogatás mértékét befolyásolni már nem volt 
módja a bizottságnak. 
Kérte a jelenlévő bizottsági tagokat, hogy szavazzanak a határozati javaslatról, amelyet a 
bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal elfogadott. 
 
 
42/2012. (IV.18.) sz. KIB döntés:  
A bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az alábbi határozat 
elfogadását: 
 

Határozati javaslat: 
1. 
A bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének a 2011. évről készült 
költségvetési beszámoló megtárgyalását és elfogadását. 
Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 
   Juhászné dr. Krecz Erzsébet gazdasági irodavezető 
Határidő: 2012. május 31. 
 
 
2. napirend 
Előterjesztés együttműködési megállapodás meghosszabbítására a Kis Zsinagóga 
használatára 
Előterjesztő: Orosz Lászlóné tanácsnok 
Előadó: Orosz Lászlóné tanácsnok 
Előkészítő: Orosz Helga kulturális referens 
Meghívott: Szilágyi Rudolf a Part Egyesület alelnöke 
 
Orosz Lászlóné: köszöntötte a Part Egyesület alelnökét, Szilágyi Rudolfot. Elmondta, hogy a 
bizottságnak jelenleg egy szakmai javaslatot kell adnia. A következő bizottsági ülésre kérnek 
egy részletesebb anyagot benyújtani, amely alapján javasolják a közgyűlésnek a bérleti 
szerződés meghosszabbítását további 5 évre. Kérte, hogy mondják el észrevételeiket a 
jelenlévők a témával kapcsolatosan. 
 
Bognár Ignác: tájékoztatta a bizottságot, hogy a hét elején helyszíni bejárást tett a Kis 
Zsinagóga épületénél és környékénél. A kaput zárva találta, az épület közvetlen környezete 
elhanyagolt állapotban volt, nem talált semmilyen arra utaló jelet, hogy az ingatlant 
használják. Véleménye szerint egy 2 éves bérleti szerződés lehetne reális, hogy kiderüljön: jó 
gazdája tud-e lenni az ingatlannak az egyesület vagy sem. 
 



Orosz Lászlóné: elmondta, hogy tájékoztató tábla kellene az épületre, mivel nincs kiírva 
semmi, nem lehet tudni, hogy milyen rendezvények valósulnak meg a Kis zsinagógában. 
Hozzátette, hogy e-mailen folyamatosan kapja az aktuális meghívókat az egyesülettől. 
Elmondta, több kiállítás-megnyitón részt vett már, amelyeken sokan voltak, vagyis van 
létjogosultsága és igény az ott képviseltetett művészetre. 
Véleménye szerint az épület valóban rossz állapotban van, de hozzátette: az egyesülettől nem 
lehet elvárni, hogy felújítási munkálatokat végezzen. Pályázati lehetőségeket, forrásokat kell 
keresni, aminek a segítségével működtetni, illetve részben vagy egészben felújítani lehet az 
épületet. Elmondta, hogy víz sincs az épületben, aminek a kiépítését szintén nem lehet elvárni 
az egyesülettől. Egy információs tábla elhelyezése elengedhetetlen, de nagyobb beruházásokat 
az önkormányzat tulajdonán nem végezhet a működtető egyesület. 
 
Szilágyi Rudolf: elmondta, hogy művészeti vezetőként közel 7 éve szervezi a Kis 
zsinagógába a programokat minimális anyagi ráfordítással. A művészek nagy része ingyen 
érkezik, az önkormányzattól befolyó támogatásból nem jut a felújítási munkálatokra. 
Hozzátette: amit tudnak, önerőből természetesen elvégeznek a környezet rendben tartása 
érdekében. Ilyen munka például az ecetfák folyamatos kivágása az ingatlan területéről, 
beleértve a közvetlen patakpartot is. Rengeteg energiát fordítanak, a programok megvalósítása 
mellett, erre is. Véleménye szerint, amit lehet, megtesznek az állagmegóvásért.  
Elmondta, hogy szeretné megköszönni az eddigi támogatását az önkormányzatnak, hiszen a 
programok megvalósításához elengedhetetlen ez a segítség. A céljuk,, hogy pályázati 
lehetőségeket találjanak, amit az önkormányzattal közösen lehet megvalósítani. Hozzátette, 
hogy a programok szervezéséért és minőségéért vállalja a felelősséget, de az állagmegóvás 
sajnos már nem tartozik szorosan a feladatkörükbe. 
 
Orosz Lászlóné elmondta, hogy valóban volt több, országos hírű kiállítás a Kis zsinagógában, 
amit maga is megtekintett. 
 
Arra a felvetésre, hogy a művészek, akik ezen a területen mozognak, miért nem ajánlanak fel 
eladásra néhány művet, amiből az épület állagmegóvására lehetne költeni, az a válasz 
született, hogy az EKVI-n kívül más nem is végezhet felújítási munkálatokat az ingatlanon 
(ilyen felújítás lehet pl. a kapu kicserélése). 
 
Orosz Lászlóné javasolta, hogy a bizottság a következő, májusi ülésre egy olyan anyagot 
kérjen a Part Egyesülettől, amiben a részletes, 5 éves szakmai koncepción kívül egy 
tájékoztatót is kapnak. Ebben a tájékoztatóban szerepeljen, hogy milyen kiírást (táblát) 
helyeztek ill. helyeznek el a közeljövőben az ingatlan külső homlokzatára. A táblán 
szerepeljen, hogy ki működeti, milyen célt szolgál, mikor milyen programok valósulnak meg 
ott. A tájékozató tartalmazza még, hogy működtetőként, melyek azok a minimális 
karbantartási munkálatok (tereprendezés, festés), amelyeket elvégeznek, vállalnak a területen. 
Ha mindez megvalósul, akkor lehet szó egy újabb 5 éves bérleti szerződésről. Kérte, hogy a 
következő bizottsági ülésre a fentiekre is vállaljanak garanciát. 
Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a bizottság tudomásul veszi: a KGB döntését nem írhatja 
felül a KIB jelenlegi döntése. 
Kérte a jelenlévő bizottsági tagokat, hogy szavazzanak a határozati javaslatról, amelyet a 
bizottság 3 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott. 



43/2012. (IV.18.) sz. KIB döntés:  
A bizottság saját hatáskörben az alábbi döntést hozta: 
1. 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése Kulturális és Idegenforgalmi Bizottsága támogatja 
a Part Egyesület együttműködési megállapodás meghosszabbítására vonatkozó kérését 
azzal a feltétellel, hogy a 2012. évi májusi közgyűlési döntést megelőző bizottsági ülésre a 
Part Egyesület nyújtsa be Bizottság részére a megállapodás alapját képező szakmai 
koncepció aktualizált változatát. 
Felelős:           Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 
         Merczel Éva, az Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda mb. vezetője 

Határidő:         2012. május 30. 
 
 
3. napirend 
Javaslat a Kulturális Alap 2012. év I. félévi felosztására 
Előterjesztő: Orosz Lászlóné tanácsnok 
Előadó: Orosz Lászlóné tanácsnok 
Előkészítő: Agyagási Dezső kulturális ügyintéző 
 
Orosz Lászlóné tájékoztatta a bizottságot, hogy a jelenlegi táblázatban szereplő összegek 
előzetesen egyeztetésre kerültek a város vezetésével. Ennek megfelelőn a Vakok és 
Gyengénlátók Heves Megyei Egyesülete 80 eFt támogatást kap a Kulturális Alapból, de 
emellett polgármester úr saját hatáskörben további támogatást kíván nyújtani részükre.  
Elmondta, hogy három kiemelt rendezvény található a táblázatban, amelyekre viszonylagosan 
magasabb, vagy a teljes igényelt összeget javasolják megadni. Az egyik az Egri Majorette 
Csoport Közhasznú Egyesület két rendezvénye, a másik az Egri Csillagok Népdalkör 40 éves 
jubileumi rendezvénye, a harmadik pedig a Városi Gyermeknapi Majális, amely az egész 
várost érintő esemény. 
 
Bognár Ignác javaslatára az alábbi módosító indítványt fogadta el a bizottság:  

• a Baroque Dreams Ensemble (30.) nem kap támogatást (-50 eFt),  
• az Egri Orosz Nyelvi Klub (16.) 50 eFt támogatást kap (-10 eFt).  

Az így keletkezett 60 eFt-os többletet a Magyarnóta Klub (15.) és az Ezüstidő Szabadidő 
Egyesület (18.) kapja meg 30-30 eFt összegben. 
 
Orosz Lászlóné kérte a jelenlévő bizottsági tagokat, hogy szavazzanak a határozati javaslatról 
a fenti módosítással, amelyet a bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal elfogadott. 
 
 

44/2012. (IV.18.) sz. KIB döntés:  
A bizottság saját hatáskörben az alábbi döntést hozta: 
1. 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése Kulturális és Idegenforgalmi Bizottsága saját 
hatáskörben eljárva, a mellékletben foglaltak szerint – a fenti módosítást figyelembe 
véve – jóváhagyja a támogatások szakmai felosztását.   
Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából  
   Merczel Éva az Oktatási Kulturális Sport és Ifjúsági Iroda mb. vezetője 
Határidő: 2012. május 31. 
 
 



4. napirend 
Javaslat a II. Országos Bárzenész Találkozó támogatására 
Előterjesztő: Orosz Lászlóné tanácsnok 
Előadó: Orosz Lászlóné tanácsnok 
Előkészítő: Orosz Helga kulturális referens 
 
Orosz Lászlóné elmondta, hogy Gonda László már két hasonló rendezvényt valósított meg az 
EKMK-val közösen a városban. A programot a Kis Dobó téren lehetne megvalósítani, ehhez 
kérik a támogatást. 
 
Dávid Zsolt véleménye szerint a marketing tekintetében a felsorolt média felületek használata 
és az arra szánt összeg – 200 eFt – egymáshoz viszonyítva irreális. Elmondta, létezik 
statisztikai felmérés arra vonatkozólag, hogy mennyi médiás megjelenésnek kell teljesülnie 
ahhoz, hogy a kívánt nézőszámot elérje egy szervező. Az 5.000 fős látogatószám a fentiekhez 
képest nem tűnik megvalósíthatónak. Szükség volna egy ismert névre, fellépőre. 
 
Orosz Lászlóné elmondta, hogy a télen életbe lépett anti-playback rendelethez kapcsolható a 
találkozó ötlete. A korábban megrendezett két rendezvényen Rácz Kati és Bangó Margit 
lépett fel, akik ebben a műfajban elismert művészek. Hozzátette, a bizottság kérhet egy 
részletesebb leírást a szervezőktől. 
 
Csányi Barna támogatandónak tartja a rendezvényt, hiszen egyedülálló az országban. Mint 
mondta, egyfajta kulturális missziót képviselnek a szervezők. Az induláshoz tőkére van 
szükségük, de annak megítéléséhez egy kidolgozottabb programra van szüksége a 
bizottságnak. Elmondta, hogy a bevételi oldalra tervezett nevezési díj összegét nem tartja 
biztosítottnak, hiszen 100 nevező nem valószínű, hogy lesz a programra. 
Hozzátette, hogy a városban található két minőségi zongorát szabad térre nem fogják kiadni, 
az egyetlen lehetőség az elektronikus hangszer, ami már nem ugyanazt a hangulatot nyújtja. 
Kérdésként merült fel, hogy a táncművész hölgy hogyan kerülhetett be a zsűribe. 
 
Orosz Lászlóné javasolta, hogy a következő bizottsági ülésre az elhangzottak alapján kérjenek 
egy kidolgozottabb programtervet, illetve hívják meg Gonda Lászlót. Véleménye szerint 
fontos, hogy támogassák a rendezvényt, hiszen értékes, már egy kissé elfeledett műfajt 
igyekeznek újra behozni a köztudatba a szervezők. Utalt az éveken keresztül megrendezett 
Strauss estre, amelyre 1 millió Ft-os támogatást nyújtott a város. A jelenlegi 350 eFt-os 
támogatás szerényebb összeg, ugyanakkor garancia a szervező, hiszen két hasonló programot 
már megvalósított. 
 
Bognár Ignác hozzátette, ha ebből az összegből meg tudja valósítani a szervező, amit vállalt, 
akkor kívánja, hogy egy valóban színvonalas programmal gazdagodjon a város. 
 
Vancsó Gyula elmondta, hogy a gála megvalósítása a Kis Dobó téren időjárásfüggő, 
ugyanakkor a beltéren zajló verseny remélhetőleg hozza majd azt a hangulatot, amit a bárok 
nyújtottak régen pl. gyertyafény stb. 
 
Orosz Lászlóné összefoglalva az elhangzottakat kérte, hogy a következő bizottsági ülésre a 
szervező EKMK és Gonda László készítsenek egy kidolgozottabb programtervet, amelyet 
tájékoztató formájában nyújtsanak be a bizottság részére.  
Kérte a jelenlévő bizottsági tagokat, hogy szavazzanak a határozati javaslatról a fenti 
módosítással, amelyet a bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal elfogadott. 



45/2012. (IV.18.) sz. KIB döntés:  
A bizottság saját hatáskörben az alábbi döntést hozta: 
1. 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése Kulturális és Idegenforgalmi Bizottsága javasolja a 
polgármesternek, hogy az 5/2012. (II.24.) önkormányzati rendelete 15 § 3. bekezdése 
alapján a polgármester támogassa a II. Országos Bárzenész Találkozó megvalósítása 
érdekében az Egri Kulturális és Művészeti Központot 350.000 Ft-tal. 
Fenti összeg Eger Megyei Jogú Város 2012. évi költségvetésében a II/12/7 Egyéb 
rendezvények soron rendelkezésre áll. 
Felelős:           Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 
         Merczel Éva, az Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda mb. vezetője 

Határidő:         2012. április 30. 
 
 
5. napirend 
Tájékoztató a Poriban megrendezésre került Magyar Hétről 
Előterjesztő: Habis László polgármester 
Előadó: Merczel Éva mb. irodavezető 
Előkészítő: Császár Enikő külügyi referens 
 
Császár Enikő elmondta, hogy Finnországban ismét bebizonyosodott, hogy mennyire szeretik 
a magyarokat. A Poriban megrendezett Magyar Héten az egri borászok és boraik jelenléte 
nagyban növelték az esemény színvonalát. Az egri borászok 150 palack bort biztosítottak a 
rendezvényre ingyenesen. Mint mondta, nehéz bármilyen alkohol tartalmú itallal bejutni a 
finn piacra, de az egri borokat a nagykövetség is támogatja. A résztvevő Gál Lajos borászatát 
a hazaérkezés óta két finn importőr is megkereste, komoly tárgyalások vannak folyamatban. 
Eger nem vitt ki kulturális produkciót, hanem a Helsinki Magyar intézet biztosította azt 
helyben. Az utazáson részt vevők közül Harmati Judit a turizmust képviselte, saját költségére 
utazott ki. Gál Lajos az útiköltség fejében 100 palack bort ajánlott fel a városnak. 
Gyakorlatilag a hivatal munkatársainak útiköltségét kellett megtéríteni. 
A nagykövetség felajánlotta a segítségét gazdasági kapcsolatok kiépítéséhez Eger városával. 
 
Badacsonyiné Bohus Gabriella: elmondta, hogy korábban sokkal több finn vendég érkezett a 
városba. Afelől érdeklődött, hogy a találkozón nem került-e szóba, hogy miért nem érkeznek 
annyian Egerbe Finnországból, mint régen?  
 
Császár Enikő elmondta, hogy a bemutatásra került prezentációban szó volt a fürdőkről is, a 
várról, a város történelméről, valamint szálloda bemutatók, ajánlatok is szerepeltek az 
anyagban. A kérdésre válaszolta hozzátette, hogy turisztikai szakemberek nem ültek le 
egymással tárgyalni a találkozó keretében. 
Elmondta, a Satakunta finn-magyar baráti társaság tagjai minden évben jönnek Egerbe. 
Tájékoztatta a bizottságot, hogy jövőre lesz 40 éves a két város kapcsolata. Ezt a jubileumot 
szeretnék majd méltóképpen megünnepelni. 
 
Orosz Lászlóné kérte a jelenlévő bizottsági tagokat, hogy szavazzanak a tájékoztató közgyűlés 
elé történő terjesztéséről, amelyet 4 igen, egyhangú szavazattal elfogadtak. 
 
46/2012. (IV.18.) sz. KIB döntés:  
A Kulturális és Idegenforgalmi Bizottság támogatja a Poriban megrendezésre került 
Magyar Hétről szóló tájékoztató Közgyűlés elé terjesztését. 



Megérkezett Rázsi Botond alpolgármester úr. 
 

6. napirend 
Tájékoztató a dublini turisztikai tapasztalatokról 
Előterjesztő: Rázsi Botond alpolgármester 
Előadó: Merczel Éva mb. irodavezető 
Előkészítő: Grósz Ákosné Urbán Éva csoportvezető 
 

Rázsi Botond: tájékoztatta a bizottságot a Dublinban szerzett turisztikai tapasztalatokról, 
amelyet egy prezentációs anyaggal is kiegészített. 
A prezentáció nyomtatott változatát a bizottság tagjai megkapták. 
 
A tájékoztatót a bizottság tudomásul vette. 
 
 
7. napirend 
Egyebek 
 
Dávid Zsolt: tájékoztatta a bizottságot, hogy a közelmúltban Köln városában is tartottak, 129 
ország részvételével, egy 5 napos kiállítást. Az egri borászok támogatásával sikerült egy életre 
szóló élményt okozni a közel 40 ezer látogatónak. A kiállítás harmadik napján már a standon 
kívül is megismerték a delegáció tagjait, úgy mint a finom egri borok kóstoltatóit.  
 
Orosz Lászlóné: tájékoztatta a bizottságot, hogy a Szépasszony-völgyi szürethez – amelyet a 
Művészetek Háza Kft. szervez – az újonnan alakult Egri Boros Klaszter, valamint Eger Város 
Hegyközsége szeretne csatlakozni. Egri szüret néven egy nagyobb szabású rendezvényt 
kívánnak lebonyolítani. Éppen ezért az eredetileg 2012. szeptember 8-ra tervezett programot 
szeptember 22-23-án kívánják megrendezni. Ehhez kértek egy elvi hozzájárulást a bizottság 
részéről. 
Kérte a bizottság tagjait, hogy szavazzanak a fentiekről, amelyet a bizottság tagjai 4 igen, 
egyhangú szavazattal elfogadtak. 
 
47/2012. (IV.18.) sz. KIB döntés:  
A Kulturális és Idegenforgalmi Bizottság támogatja az Egri szüret elnevezésű program 
megvalósítását 2012. szeptember 22-23-án, a Művészetek Háza Eger Nonprofit K.K. 
Kft., az Egri Boros Klaszter, valamint Eger Város Hegyközsége szervezésében. 
 
A bizottság köszöntötte Hegymegi Flórát, aki megköszönte az elismerő oklevelet és néhány 
mondatban elmondta a megjelent könyvével kapcsolatos érzéseit, gondolatait. 
A bizottság nevében Orosz Lászlóné elmondta, hogy szándékukban áll 30 db könyvet 
megvásárolni az ifjú írónő írásából. 
 
Egyéb észrevétel, hozzászólás nem érkezett, így a bizottság elnöke megköszönte mindenkinek 
a részvételt és az ülést bezárta. 
 

K.m.f. 
A jegyzőkönyvet vezette: 
 
…………………………………………..   Orosz Helga, kulturális referens 
A jegyzőkönyvben foglaltakkal egyetértek: 
 
Orosz Lászlóné sk., a KIB elnöke 


